An encouraging return for James Wharton

James Wharton returned to competition with great excitement and determination at the WSK Champions Cup at the beginning of 2021. On the international circuit of Adria in Italy, the Australian immediately took the lead in the OK category. The driver from the Ferrari Driver Academy and the Parolin Motorsport Srl team showed he would be a force to be reckoned with in 2021.

Preparation for the new season started under excellent auspices for James Wharton. After some hard and fruitful winter tests, he immediately found himself in the leading group of the WSK Champions Cup as soon as the Timed Practice sessions started, with 10th position out of a total of 66 participants. "I was very happy to get back into the racing atmosphere with the Parolin Motorsport team," James admitted. "We've known each other for more than a year and a half, some habits have been created and that enables us to react quickly to find the best solutions to move forward."

A clear round during the Qualifying phase

In Adria, four heats per driver were on the programme for OK, and James Wharton managed to put together a brilliant phase with four solid results in 3rd, 7th and 4th place. "We used these qualifications to work on fine-tuning the equipment and to develop our Parolin-TM Racing package. However, I wasn't completely satisfied with our speed during the heats."

In the Prefinal, the 15-year-old Australian made an excellent start to the race. Starting in 5th place, he quickly found himself in 4th position, before being attacked by equally competitive opponents. "I tried to keep my place, but the last laps were difficult and I had to settle for 8th place, which only put me in 15th position on the starting grid for the Final."

Once again, James made a good start and soon found himself in 12th position. Unfortunately, a technical problem forced him to retire halfway through the race. "I would have liked to repeat my successful top five in the Junior class in 2019 in this WSK Champions Cup, but it wasn't possible this season. However, I am not worried. There are still several races to go before the start of the European Championship and I know that with the Parolin Motorsport team we have great potential. Personally, I also want to show the Ferrari Driver Academy and Nicolas Todt from All Road Management that they were right to trust me."
Une reprise encourageante pour James Wharton

C’est avec beaucoup d’excitation et de détermination que James Wharton a repris le chemin de la compétition en ce début d’année 2021, à l’occasion de la WSK Champions Cup. Sur le circuit international d’Adria en Italie, l’Australien s’est immédiatement positionné aux avant-postes dans la catégorie OK. Le pilote de la Ferrari Driver Academy et le team Parolin Motorsport Srl ont montré qu’il allait falloir compter avec eux en 2021.

La préparation de cette nouvelle saison a démarré sous d’excellents auspices pour James Wharton. Après des essais hivernaux studieux et fructueux, il s’est immédiatement retrouvé dans le groupe de tête de la WSK Champions Cup dès les essais chronométrés, avec une 10e position sur un total de 66 engagés. “J’étais très content de retrouver l’ambiance de la compétition avec l’équipe Parolin Motorsport,” avouait James. “On se connaît depuis plus d’un an et demi, des automatismes se sont créés et cela nous permet de réagir rapidement afin de trouver les meilleures solutions pour aller de l’avant.”
Un sans-faute lors des qualifications

A Adria, quatre manches par pilote étaient au programme pour les pilotes OK et James Wharton est parvenu à réaliser un brillant parcours en enchaînant quatre courses solides aux 3e, 7e, 7e et 4e places. “Nous avons mis ces qualifications à profit pour travailler la mise au point du matériel et faire évoluer notre ensemble Parolin-TM Racing. Toutefois, je n’étais pas complètement satisfait de notre vitesse sur la durée des courses.”
En préfinale, le jeune Australien de 15 ans réussit un excellent début de course. Parti 5e, il se retrouve rapidement en 4e position, avant de subir l’assaut d’adversaires également très compétitifs. “J’ai tenté de garder ma place, mais les derniers tours ont été difficiles et j’ai dû me contenter de la 8e place, ce qui ne me plaçait qu’en 15e position sur la grille de départ de la finale.”
Une fois de plus, James va réussir un excellent début de course, se retrouvant rapidement en 12e position. Hélas, un problème technique va le contraindre à abandonner à la mi-course. “J’aurais aimé réitérer mon top-5 réussi en Junior en 2019 dans cette WSK Champions Cup, mais clae n’a pas été possible cette saison. Toutefois, je ne suis pas inquiet. Il reste encore plusieurs épreuves à disputer avant le début du Championnat d’Europe et je sais qu’avec le team Parolin Motorsport, nous avons un potentiel très élevé. Personnellement, je veux aussi montrer à la Ferrari Driver Academy et à Nicolas Todt de All Road Management qu’ils ont eu raison de me faire confiance.”

